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На основе техники инверсии магнитограмм (ТИМ) исследовано влияние компоненты межпланетного магнитного поля (ММП) By на азимутальную асимметрию крупномасштабных распределений продольных токов (ПТ) для ряда событий в период 2008 – 2009 гг. Распределения рассчитаны по данным, усредненным по четырём уровням геомагнитной активности (AE < 100, 100 < AE < 300, 300 < AE < 600, AE > 600 нТл) и наклону геомагнитного диполя в различные сезоны года. При обоих знаках компоненты ММП By и усилении уровня геомагнитной активности найдены следующие статистические закономерности: в летнем сезоне и сезоне равноденствия наблюдается уменьшение асимметрии ПТ, а в зимнем сезоне – не наблюдается.
The IMF azimuthal IMF component effect on the distribution of field-aligned currents for different levels of geomagnetic activity and dipole tilt angle.
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The influence of the interplanetary magnetic field (IMF) By component on the azimuthal asymmetry of large-scale distributions of field-aligned currents (FAC) for a number of events in the period 2008–2009 was studied using the magnetogram inversion technique (MIT). The distributions were calculated using data averaged over four levels of geomagnetic activity (AE < 100, 100 < AE < 300, 300 < AE < 600, AE > 600 nT) and the tilt of the geomagnetic dipole angle in different seasons of the year. For both signs of the IMF By component and with increasing geomagnetic activity, the following statistical regularities were found: a decrease in FAC asymmetry was observed in the summer and equinox seasons, while no such asymmetry was observed in the winter season.
